

[Text]

the right-hand side is not very extensive either, I think we should like to see the information on both sides.

The Chairman: Perhaps if you would agree that we restrict our request to the leases—

An hon. Member: Why?

The Chairman:—because I think that a few days of work is one thing but if we put a couple of man-years in to get the other ones, I do not really see the point.

Mr. Schellenberger: Mr. Chairman, if we are putting regulations on companies, we ought to know which companies are affected.

The Chairman: I agree. I am not disputing the question of leases, I am just simply suggesting that the existing permits perhaps cover practically every company holding permits on some 200 or 300 million acres, that are under permit right now, that we would like that complete list if it is readily available. But this could mean going through a tremendous amount of work, so I would like to see the purpose of it before we decide.

Mr. Schellenberger: Perhaps we could suggest that they have a look at it and see whether or not—

The Chairman: It is a matter of just working it out. I do not think anyone would be opposed to making this available. It is just simply a matter of not encouraging a lot of work that is not absolutely necessary.

Mr. Yurko: Mr. Chairman, if we are agreed that Mr. D. Crosby will supply us with a list of the gas leases, we can get that out of the way.

On the other side, perhaps you might be able to look at it and decide yourself, in terms of whether or not it is impossible or possible to supply us with a complete list or perhaps just a partial list of those that have done the most work, and it may only be a couple of dozen on the right-hand side because there are obviously a lot of them that are just holding and nothing has been done. But there may be some critical ones on the right-hand side that we should look at, and we should know, so perhaps you could do some analysis on the permits themselves and provide us with some information on that side also.

Mr. D. Crosby: Mr. Chairman.

The Chairman: Yes, Mr. Crosby.

Mr. D. Crosby: It is not difficult for us to give you the permittees in detail, nor is it difficult for us to give you the lessees in detail. These are public documents that we bring out on a monthly basis. What would be difficult is for us to apply to those, the exact amount of moneys they have expended. That would require a great deal of research. If it would be satisfactory to supply what I understood was being requested in the first place—a list of the lessees or permittees, if you wish, and the companies involved, I think we can do that in the form in which they are now presently published quite readily.

[Translation]

dit que l'on peut transformer son permis n'importe quand en concession de pétrole et de gaz naturel. Mais si les renseignements figurant à droite n'étaient pas très nombreux non plus, nous aimerions les avoir des deux côtés.

Le président: On pourrait peut-être s'en tenir aux concessions . . .

Une voix: Pourquoi?

Le président: . . . parce que s'il suffit de quelques jours de travail, c'est très bien; par contre, je ne vois pas l'utilité de consacrer des années-personnes pour obtenir les autres renseignements.

M. Schellenberger: Si nous imposons une réglementation aux sociétés, monsieur le président, il faut que nous sachions quelles sociétés seront touchées.

Le président: J'en conviens. Je ne conteste pas la question des concessions; je veux simplement faire remarquer que les permis en vigueur couvrent sans doute presque toutes les sociétés disposant de 200 ou 300 millions d'acres en vertu de ces permis. Nous voudrions en avoir la liste complète à condition que celle-ci soit facile à obtenir. Mais cela pourrait donner lieu à un travail immense, auquel cas je voudrais que l'on en détermine l'utilité avant de prendre une décision.

M. Schellenberger: On peut leur demander de se pencher sur la question et de voir si, oui ou non, . . .

Le président: Le problème est qu'il faut établir cette liste. Personne ne s'oppose, je crois, à ce qu'elle soit mise à notre disposition. Il s'agit simplement de ne pas susciter un travail énorme qui ne soit pas absolument nécessaire.

M. Yurko: Si nous pouvions nous mettre d'accord pour que M. D. Crosby nous fournisse la liste des concessions de gaz naturel, ce sera déjà une question de réglée.

Par ailleurs, c'est peut-être à vous qu'il appartiendra de décider s'il est possible ou impossible de nous fournir une liste complète, voire une liste partielle des sociétés qui ont accompli le plus; il n'y en aura peut-être que deux douzaines à droite car il est évident que beaucoup ont des concessions mais ne font rien. Cependant, du côté droit, il y en a peut-être quelques-unes qui sont importantes, que nous devrions connaître et sur lesquelles nous devrions nous pencher; vous pourriez donc sans doute analyser les permis eux-mêmes et nous donner quelques renseignements de ce côté également.

M. D. Crosby: Monsieur le président.

Le président: Oui, monsieur Crosby.

M. D. Crosby: Il ne nous est pas difficile de vous donner la liste complète des titulaires de permis pas plus qu'il ne nous est difficile de vous donner la liste détaillée de ceux qui possèdent une concession. Nous publions ces documents tous les mois. Cependant, il nous serait difficile de donner pour chacun le montant exact de l'argent dépensé. Il faudrait pour cela faire énormément de recherche. Si, toutefois, vous pouviez vous satisfaire de ce qui a été demandé à l'origine, c'est-à-dire la liste des titulaires de permis ou de concessions ainsi que les